
Zápisnica 

 

zo zasadnutia komisie životného prostredia a hospodárskej 

stratégie konaného dňa 23. 03. 2023 

 
 

Prítomní: Podľa prezenčnej listiny 

Program: 

Otvorenie: 

Témy zasadnutia: 

 

Úvod: 

 Otvorenie zasadnutia a predstavenie členov komisie 

 Rokovací poriadok 

 Sumarizácia rozpracovaných úloh z predchádzajúceho volebného obdobia 

 Náplň činnosti komisie na toto volebné obdobie, priority a rozpočet 

 Obnova aleje na Studenohorskej ulici 

 Výsadba zelene po odvodnení bežeckej dráhy 

 Najbližšie podujatia MČ spojené s témou komisie 

 Energetická koncepcia MČ Lamač 

 Rôzne 

 Fontána Malokarpatské námestie – návrh na zrušenie bazénu a následná 

výsadba okrasných rastlín 

 Oplotenie parku pre psov 

 Lavičky (presun lavičiek, nové lavičky, Bratislavské lavičky) 

 budovanie kontajnerových stojísk 

 potok na Zelenohorskej ulici 
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Úvod:  
 

Predsedníčka komisie Ing. Veronika Hagovská privítala členov komisie v novom 
volebnom období.  

 Otvorenie zasadnutia a predstavenie členov komisie 
 

V tomto bode prebehlo krátke predstavenie prítomných členov komisie a tajomníka komisie. 

 Rokovací poriadok 
 

Členom komisie bol v krátkosti predstavený rokovací poriadok Komisie životného prostredia 
a hospodárskej stratégie (najmä práva a povinnosti členov komisie, spôsob hlasovania 
a prijímanie stanovísk a uznesení). 

Všetci prítomní členovia súhlasia (6 zo 6) s predloženým rokovacím poriadkom bez 
pripomienok.   

 Sumarizácia rozpracovaných úloh z predchádzajúceho volebného obdobia 
 

Členovia komisie boli oboznámení s otvorenými témami z minulého volebného obdobia a bol 
im  v krátkosti predstavený aktuálny stav a ďalší plánovaný postup pri riešení daných tém. 

Aktuálne témy:   

a) jazierko Na barine 

b) park pre psov – vnútroblok Bakošova 

c) Malokarpatské námestie 

d) náhrada inváznych drevín Studenohorská ul. 

e) UPZ - Zečák 

f) odvodnenie bežeckej dráhy 

g) výmena malých košov a lavičiek 

h) kontajnerové stojiská 

Členovia komisie boli tiež oboznámení s tematickými okruhmi, ktoré komisia z minulého 

volebného obdobia odporúčala riešiť komisii vo volebnom období 2022 – 2026. Ide o tieto 

témy: 

a) Energetické hospodárstvo a energetická koncepcia 

b) Aktualizácia VZN o niektorých podmienkach držania psov na území Mestskej časti 

Bratislava-Lamač 

c) Prírode blízka údržba zelene 
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d) Adaptačné opatrenia na klimatickú zmenu 

e) Odpadové hospodárstvo 

Všetci prítomní členovia komisie (8 z 8) berú predložené informácie na vedomie. 

 Náplň činnosti komisie na toto volebné obdobie, priority a rozpočet 
 

Členom komisie bol predložený okruh hlavných tém, ktorými by sa mala komisia zaoberať 
v tomto volebnom období: 

a) energetické hospodárstvo a koncepcia 

b) aktualizácia VZN o niektorých podmienkach držania psov 

c) prírode blízka údržba zelene 

d) adaptačné opatrenia na klimatickú zmenu 

e) odpadové hospodárstvo 

Zároveň si členovia komisie prešli náplň činnosti komisie, ktorá sa nachádza aj na webovej 

stránke komisie. Členom komisie bol tiež predložený rozpočet MČ Lamač. Rozpočet je 

vyrovnaný – mierne prebytkový a prispôsobený zníženým príjmom obce. 

Všetci prítomní členovia komisie (8 z 8) berú predložené informácie na vedomie 
a zároveň súhlasia s návrhom okruhov hlavných tém a s náplňou činnosti komisie. 

 Obnova aleje na Studenohorskej ulici 
 

Členom komisie bola v krátkosti predstavená celá genéza ohľadne výmeny aleje na 
Studenohorskej ulici z dôvody výskytu inváznych drevín, ktorými je táto aleja tvorená. Výrub 
inváznych drevín bol nariadený SIŽP a vykonaný by mal byť do konca roka 2023. Na výrub 
inváznych drevín sa nevzťahuje povolenie na výrub v zmysle zákona 543/2002 Z. z. a nie je 
tu ani povinnosť uskutočňovať náhradnú výsadbu. V zmysle výstupov zo zasadnutí komisie 
ŽPaHS v minulom volebnom, kde komisia odporučila vykonanie aspoň čiastočnej náhradnej 
výsadby bezodkladne hneď po výrube, sa výrub ešte v celkovom rozsahu neuskutočnil a boli 
odstránené iba niektoré poškodené jedince.  

Členovia komisie boli zároveň informovaní, že MČ Lamač v súčasnosti komunikuje so 
spoločnosťou SIKO, ktorej bolo v rámci procesu EIA nariadené uskutočniť na území MČ 
Lamač výsadbu 20 ks drevín. MČ Lamač určila na výsadbu týchto drevín práve Studenohorskú 
ulicu. Spoločnosť SIKO predložila MČ Lamač návrh tejto výsadby s čím MČ Lamač nesúhlasila 
a nechala spoločnosť SIKO ich ponuku prepracovať. MČ Lamač nesúhlasila s druhovým 
zložením jednotlivých drevín ani s ich veľkosťou, ktorá mala byť použitá pri výsadbe. MČ 
Lamač predložila spoločnosti SIKO za akých podmienok je schopná akceptovať túto výsadbu 
na pozemkoch v jej správe. 

Prítomní členovia komisie (8 z 8): 

a)  berú tieto informácie na vedomie 

https://www.lamac.sk/samosprava/voleni-zastupcovia/odborne-komisie/komisia-zivotneho-prostredia-a-hospodarskej-strategie
https://www.lamac.sk/samosprava/voleni-zastupcovia/odborne-komisie/komisia-zivotneho-prostredia-a-hospodarskej-strategie
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b) odporúčajú vytvoriť v spolupráci s Ing. Tužinským a Ing. Ficekovou koncept 

návrhu výsadby (kde presne na Studenohorskej ulici a aké druhy)  

c) odporúčajú o priebehu prác plánovanej výsadby, termíne a dôvode výrubov 

informovať občanov. 

 Výsadba zelene po odvodnení bežeckej dráhy 
 

Členom komisie bol predložený projekt výsadby po odvodnení bežeckej dráhy, kde sa ráta 
s výsadbou vlhkomilných rastlín. Táto výsadba sa však neodporúča nakoľko okolie dráhy je 
odvodnené a v podstate ide o suché exponované a zašľapávané stanovište a tomu by mala 
byť prispôsobená aj výsadba. 

Prítomní členovia komisie (8 z 8):  

a) berú tieto informácie na vedomie 

b) odporúčajú po dokončení terénnych úprav uskutočniť výsev odolnej trávnej 

zmesi napr. RSM 5.1 – Štrkový trávnik s rebríčkom 

c) odporúčajú ponechať vŕbu 

d) odporúčajú ponechať betónovej opory a dobudovať drevené sedenie na základe 

požiadavky ZŠ.  V tejto veci odporúčajú osloviť referát komunálnych služieb 

e) odporúčajú zabezpečiť sanáciu betónových schodov.  

 Najbližšie podujatia MČ spojené s témou komisie 
 

Členom komisie bol predložený plán podujatí týkajúcich sa tém spojených so smerovaním 
komisie ŽPaHS:  

• 24.3. obnova kvetnej lúky Podháj 

• 25.3. detské predstavenie kolobeh vody 

• 15.4. detská burza s účasťou KOLO, výmena kníh 

• 17.4. KOLO v Lamači na Malokarpatskom nám., zber vecí 

• 20.4. úprava okolia jazierka Na barine – Deň Zeme 

• 9.6. Naše mesto – odoslaný návrh 

Prítomní členovia komisie (8 z 8):  

a) berú tieto informácie na vedomie. 

 Energetická koncepcia MČ Lamač  
 

Podpredsedníčka komisie ŽPaHS Mgr. Alexandra Kriššová, stručne uviedla členov komisie do 
problematiky energetickej koncepcie MČ Lamač. Predsedníčka komisie Ing. Veronika 
Hagovská doplnila niektoré aktivity v tejto oblasti, ktoré sa udiali v minulom volebnom období. 
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Zároveň bolo tiež uvedené, že dodávateľ tepla požiadal o stavebné povolenie na čiastočné 
nahradenie zdroja za plyn (prebieha korešpondencia).  

Prítomní členovia komisie (8 z 8): 

a) berú tieto informácie na vedomie 

b) odporúčajú preveriť  stavebné povolenie dodávateľa tepla na výmenu rozvodov 

a overiť súladu s tepelnou koncepciou hl. mesta, ktorá je záväzná aj pre Lamač 

c) odporúčajú v rámci budov v majetku a správe MČ Lamač uchádzanie sa 

o podporu na projekty modernizácie energetickej úspory 

d) odporúčajú podporovať zavádzanie fotovoltiky 

e) odporúčajú v prípade využitia spaľovania biomasy, dôsledne posúdiť túto 

možnosť nakoľko pôjde o spaľovanie v intraviláne obce, čo môže mať vplyv na 

znečistenie ovzdušia ak nebudú použité správne technológie a filtre. 

 Rôzne 
 

 Fontána Malokarpatské námestie – návrh na zrušenie bazénu a následná 
výsadba okrasných rastlín 

 

Členovia komisie boli oboznámení s problémami týkajúcimi sa „bazénu“ fontány na 
Malokarpatskom námestí a jeho sústavného poškodzovania a znečisťovania obyvateľmi MČ. 

MČ Lamač navrhla odstavenie bazéna a do priestoru uskutočniť výsadbu rastlín. Toto riešenie 
bolo konzultované aj so spoločnosťou BEGRA, ktorá nám zabezpečuje servis fontán. 
Spoločnosť BEGRA takéto riešenie neodporúča nakoľko by mohlo dôjsť k poškodeniu 
technológie fotnány. 

Prítomní členovia komisie (8 z 8): 

a) berú tieto informácie na vedomie 

b) odporúčajú akékoľvek aktivity s bazénom v prvom rade posúdiť z hľadiska diela 

a v akej miere je možné s ním manipulovať 

c) odporúčajú odpojiť vodu z bazéna a bazén nechať suchý prípadne zabezpečiť 

jeho prekrytie 

d) odporúčajú možnosť zvýšenia dna bazéna, prípadne zníženia obvodových 

múrov bazéna tak, aby sa zabezpečila nižšia hladina vody čo by spôsobilo jej 

lepšiu cirkuláciu a zjednodušilo čistenie. V tomto prípade bude potrebné overiť 

možnosť zásahu do sochárskeho diela 

e) sa dotazovali na možnosti a časový horizont spustenia pitnej fontánky na 

Malokarpatskom nám. a taktiež v areáli VČA. 
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 Oplotenie parku pre psov 
 

Členovia komisie boli informovaní, že MČ Lamač uvažuje o zväčšení celkovej plochy parku 
pre psov vo vnútrobloku na Bakošovej / Na barine. Za týmto účelom bude potrebné dokúpiť 
ostávajúce oplotenie aj s príslušenstvom. 

Prítomní členovia komisie (8 z 8): 

a) berú tieto informácie na vedomie. 

 

 Lavičky (presun lavičiek, nové lavičky, Bratislavské lavičky)  
 

Členovia komisie boli informovaní o 36 ks nových lavičiek dodaných hlavným mestom a o ich 
rozmiestnení, tiež boli informovaní o prebiehajúcich opravách existujúcich lavičiek. Členovia 
komisie boli tiež informovaní o projekte „Sadni si“ a možnosti umiestnenia na verejné 
priestranstvá. 

Prítomní členovia komisie (8 z 8): 

a) berú tieto informácie na vedomie 

b) odporúčajú umiestniť lavičky aj do parku pre psov a komunitnej záhrady vo 

vnútrobloku Bakošova/Na barine 

c) odporúčajú osloviť s ponukou „Sadni si“ prevádzky (napr. obchodík Púpava) 

alebo v prípade vnútrobloku Bakošova/Na barine osloviť DS Lamač  

d) upozorňujú na nebezpečné pätky lavičiek pri Rozálskej kaplnke 

e) odporúčajú zahrnúť do plánu rekonštrukcie lavičiek aj lavičky v trojuholníku na 

Studenohorskej 17. 

 budovanie kontajnerových stojísk 
 

Prítomní členovia komisie (8 z 8): 

a) odporúčajú opäť spropagovať projekt.  

 

 potok na Zelenohorskej ulici 
 

 Prítomní členovia komisie (8 z 8): 

a) odporúčajú preveriť možnosť odkrytia Zelenohorského potoka a jeho navrátenie 
do pôvodného koryta.  

 

 

 

https://www.lamac.sk/potrebujem-vybavit/zivotne-prostredie-a-odpady/kontajnerove-stojiska


7 
 

 

Prítomní: 

 

Ing. Veronika Hagovská, Mgr. Alexandra Kriššová, Ing. Lenka Ficeková, 

Mgr. Matúš Kniez, Ing. Lívia Ondirko Matlonová, Ing. Andrej Petríček, 

Ing. Ivan Tužinský, Ing. Annamarie Velič, M.Sc., PhD. 

 

Ospravedlnení: 

Neprítomní:  

PharmDr. Veronika Danevová, PhD., Mgr. Matúš Gladiš 

 

Hostia:   

 

Zapísal: 23. 03. 2023 Ing. Marek Poláš, v. r.  

 

Overil: Ing. Veronika Hagovská, v. r.  

 


